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dobrih pogojih takoj reagirati z dobro obve‰ãeno-
stjo javnosti, da ne smemo ãakati predolgo. Mislim,
da bi morale iti z na‰e strani informacije v preven-
tivnem smislu tekoãe ven. Podkomisija za informira-
nje bi prav gotovo del energije lahko posvetila
sprotnemu obve‰ãanju javnosti. Mislim, da se tega
zavedamo in da bo do tega moralo priti. Za tak‰na
obvestila bi nam morale biti tudi novinarske hi‰e
bolj odprte. âe pa bodo ‰e teÏave, bi nam morala
pri tem pomagati Uprava za za‰ãito in re‰evanje. 

·kerbinek: Mislim, da je informiranje resniãno ena
od pomanjkljivosti GRS. Z na‰imi preventivnimi opo-
zorili enostavno nismo uspeli pravoãasno priti v
sredstva javnega obve‰ãanja. Prav je, da povem, da
je Planinski vestnik edini, kjer si je GRS izborila mo-
Ïnost, da objavlja analize. Analize nesreã delamo
preko 30 let in vsaka posamezna nesreãa je prav-
zaprav sporoãilo za naslednjega obiskovalca gora v
podobnih razmerah. To bi moralo najti pot do vseh
obiskovalcev gora. Vãasih so v Evropi govorili: ne-
sreãa, ki se je zgodila, pa ljudje ne izvedo zanjo, je bi-
la po‰kodba v prazno in to je velika ‰koda. Na‰i se-
verni sosedje imajo npr. kuratorij za varnost v go-
rah, ki ga sestavljajo predstavniki visoke ‰ole, poli-
cije, vojske, gorskih vodnikov, smuãarskih uãiteljev.
Nesreãe se analizirajo in te analize so potem na vo-
ljo, da se ljudje s tem seznanijo. To bi morali naredi-
ti tudi v Sloveniji npr. v okviru Uprave za za‰ãito in
re‰evanje.

Bi ‰e kaj dodali za konec?
Tomazin: V globalu mislim, da se lahko pohvalimo, da
je GRS, tak‰na, kot je danes, zelo dobro opremljena,
da sta re‰evalna usposobljenost pa tudi znanje pr-
ve pomoãi med re‰evalci bolj‰a kot kdaj koli prej, da
pravzaprav delamo, v celoti gledano, bolje kot kdaj
koli. Seveda pa so se hkrati tudi kriteriji oziroma
zahteve zelo poveãali, tako da mislim, da ‰e zmeraj
zaostajamo za tistim, kar bi lahko bilo. Tukaj smo
zlasti sitni zdravniki, ker vemo, kak‰na je kvalitetna
NMP ter kako pomembna je za preÏivetje in zmanj-
‰anje posledic po‰kodb ali bolezni. GRS na tem po-
droãju ãakajo ‰e veliki izzivi, za napredek bodo po-

trebne tudi organizacijske spremembe, predvsem
pa seveda upo‰tevanje stroke. 

Polajnar: GRS je trenutno v stanju, ko bo morala
narediti miselni in fiziãni prehod na neko drugo sta-
nje v svojem delovanju. Re‰evalno delo in usposablja-
nje potekata v redu in nam ju ni potrebno spremi-
njati. TeÏave imamo pri organizacijskem in pred-
vsem »birokratskem« delu. Tu bi izpostavil potrebo
po ureditvi statusa GRS. Profesionalnej‰i odnos pa
bomo morali imeti do Ministrstva za zdravje, saj je
edino odgovorno za izvajanje NMP. Ob koncu bi se
zahvalil gorskim re‰evalcem za prizadevno delo in
jim ãestital ob praznovanju 90-letnice GRS. 

Na gorskih ãevljih vam bomo ugodno naredili nov 
gumijast (vibram) podplat. âevljarstvo, Slovenska 30,

Ljubljana. Telefon: 041-325-432

Alpinista pa taka1

Kaja Debevec

Janez in Jaka
gresta v goro,
oba korenjaka
v supergah samo.

Napaãno obuta,
na sredi poti,
nevihta z’lo huda
ju doleti.

Nesreãna oba
na skali tiãita,
naprej se ne da,
nazaj si Ïelita.

Iz hude ju ka‰e 
re‰evalec potegne,
ostro ju okara,
v dolino zapelje.

Naj, ãe le zmore,
vsak gre v gore,
a brez izjeme
nikoli brez opreme.

1 Nagrajeni prispevek nateãaja ob 90-letnici GRS
Slovenije. Kaja Debevec, 8. razred, O· Mojstrana.




